

SOCIÉTÉ DES NATIONS

*Recueil des Traités et des Engagements
internationaux enregistrés par le Secrétariat
de la Société des Nations.*

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publications of Treaties and International Engagements
Registered with the Secretariat of the
League of Nations.*

SOCIÉTÉ DES NATIONS

Recueil des Traités

*et des Engagements internationaux enregistrés par le
Secrétariat de la Société des Nations.*

VOLUME CIX**1930-1931****NUMÉROS 1, 2, 3 et 4**

TABLE DES MATIÈRES

	Pages
N° 2524. — Etats-Unis d'Amérique et Grande-Bretagne et Irlande du Nord :	
Accord relatif aux colis postaux entre les Etats-Unis d'Amérique et la colonie et le protectorat de Sierra-Leone. Signé à Freetown, le 27 février 1930, et à Washington, le 16 avril 1930	9
N° 2525. — Inde et Turquie :	
Echange de notes concernant les relations commerciales entre l'Inde et la Turquie. Ankara, le 3 septembre 1930	25
N° 2526. — Grande-Bretagne et Irlande du Nord et France :	
Echange de notes modifiant le Protocole du 6 août 1914, concernant les Nouvelles-Hébrides. Paris, le 4 septembre 1930	31
N° 2527. — Autriche et Pays-Bas :	
Traité de commerce et de navigation, avec protocole final. Signés à La Haye, le 28 mars 1929	39
N° 2528. — Perse et Pologne :	
Convention de commerce, signée à Téhéran, le 19 mars 1927, avec protocole concernant la substitution d'un nouveau texte au texte de l'article VI, signé à Téhéran, le 14 avril 1928, échange de notes de la même date, et échange de notes comportant un accord additionnel à la convention, Varsovie, le 4 novembre 1930	53
N° 2529. — Perse et Pologne :	
Traité d'amitié, signé à Téhéran, le 19 mars 1927, et échange de notes y relatif, Téhéran, le 14 avril 1928	87
N° 2530. — Perse et Union des Républiques soviétistes socialistes :	
Arrangement concernant l'échange des colis postaux, et protocole. Signés à Moscou, le 2 août 1929	99

LEAGUE OF NATIONS

Treaty Series

*Publications of Treaties and International Engagements
registered with the Secretariat of the League of Nations.*

VOLUME CIX**1930-1931****NUMBERS 1, 2, 3 and 4**

TABLE OF CONTENTS.

	Page
No. 2524. — United States of America and Great Britain and Northern Ireland :	
Parcel Post Agreement between the United States of America and the Sierra Leone Colony and Protectorate. Signed at Freetown, February 27, 1930 and at Washington, April 16, 1930	9
No. 2525. — India and Turkey :	
Exchange of Notes regarding Commercial Relations between India and Turkey. Ankara, September 3, 1930	25
No. 2526. — Great Britain and Northern Ireland and France :	
Exchange of Notes for the Amendment of the Protocol of August 6, 1914, in regard to the New Hebrides. Paris, September 4, 1930	31
No. 2527. — Austria and the Netherlands :	
Treaty of Commerce and Navigation, with Final Protocol. Signed at The Hague, March 28, 1929... ..	39
No. 2528. — Persia and Poland :	
Commercial Convention, signed at Teheran, March 19, 1927, with Protocol regarding the Substitution of a New Text for the Text of Article VI, signed at Teheran, April 14, 1928, Exchange of Notes of the same date and Exchange of Notes constituting an Additional Agreement to the Convention, Warsaw, November 4, 1930	53
No. 2529. — Persia and Poland :	
Treaty of Friendship, signed at Teheran, March 19, 1927, and Exchange of Notes relating thereto, Teheran, April 14, 1928... ..	87
No. 2530. — Persia and Union of Soviet Socialist Republics :	
Agreement regarding the Exchange of Postal Parcels, with Protocol. Signed at Moscow, August 2, 1929... ..	99

	Pages
N° 2531. — Danemark et Pays-Bas :	
Accord en vue d'exempter réciproquement de l'impôt sur le revenu certains bénéfices provenant des entreprises de navigation maritime. Signé à La Haye, le 8 novembre 1930	115
N° 2532. — Irak, Palestine, Syrie, Transjordanie et Turquie :	
Accord relatif à la création d'un office international de renseignements sur les sauterelles, et Statut organique. Signés à Damas, le 20 mai 1926	121
N° 2533. — Espagne et Luxembourg :	
Traité de conciliation, de règlement judiciaire et d'arbitrage, avec protocole final. Signés à Luxembourg, le 21 juin 1928	137
N° 2534. — Hongrie et Turquie :	
Convention commerciale, avec annexes et protocole de signature. Signés à Ankara, le 21 mai 1930... ..	153
N° 2535. — Islande et Suède :	
Déclaration concernant la réciprocité de traitement des travailleurs en matière d'assurance contre les accidents. Signée à Stockholm, le 31 octobre 1930	171
N° 2536. — Etat libre d'Irlande et Norvège :	
Accord relatif à l'exemption réciproque de l'impôt sur le revenu dans certains cas de bénéfices réalisés sur les affaires d'armement maritime. Signé à Dublin, le 21 octobre 1930	177
N° 2537. — Etats-Unis d'Amérique et Suède :	
Echange de notes comportant un arrangement concernant les facilités à accorder aux yachts de plaisance appartenant aux yachtclubs des pays respectifs. Stockholm, les 22 et 29 octobre 1930	181
N° 2538. — Lithuanie et Norvège :	
Echange de notes concernant l'exemption réciproque des taxes sur les automobiles et autres véhicules à moteur pour l'usage des routes. Stockholm, les 10 et 14 novembre 1930	187
N° 2539. — Lettonie et Suède :	
Accord concernant la reconnaissance réciproque des lettres de jauge lettonnes et suédoises, avec protocole final et arrangement y annexé relatif à la délivrance des lettres-appendices de jauge lettonnes, conformément aux règlements suédois sur le jaugeage. Signés à Riga, le 11 janvier 1930	193
N° 2540. — Danemark et Suède :	
Echange de notes comportant un accord concernant l'assistance médicale et le rapatriement des marins. Copenhague, le 27 janvier 1930	205

	Page
No. 2531. — Denmark and the Netherlands :	
Agreement for the reciprocal Exemption from Income Tax of certain Profits accruing from the Business of Shipping. Signed at The Hague, November 8, 1930	115
No. 2532. — Iraq, Palestine, Syria, Transjordan and Turkey :	
Agreement concerning the Creation of an International Office for Information regarding Locusts, and Organic Statute. Signed at Damascus, May 20, 1926	121
No. 2533. — Spain and Luxemburg :	
Treaty of Conciliation, Judicial Settlement and Arbitration, with Final Protocol. Signed at Luxemburg, June 21, 1928	137
No. 2534. — Hungary and Turkey :	
Commercial Convention, with Annexes and Protocol of Signature. Signed at Ankara, May 21, 1930	153
No. 2535. — Iceland and Sweden :	
Declaration concerning Reciprocity of Treatment for Workmen in respect of Accident Insurance. Signed at Stockholm, October 31, 1930	171
No. 2536. — Irish Free State and Norway :	
Agreement for the reciprocal Exemption from Taxation in certain cases of the Business of Shipping. Signed at Dublin, October 21, 1930	177
No. 2537. — United States of America and Sweden :	
Exchange of Notes constituting an Agreement concerning Facilities to be granted to Yachts belonging to Yacht Clubs of the two Countries. Stockholm, October 22 and 29, 1930	181
No. 2538. — Lithuania and Norway :	
Exchange of Notes regarding the reciprocal Exemption from Road Duties on Automobiles and other Motor Vehicles. Stockholm, November 10 and 14, 1930	187
No. 2539. — Latvia and Sweden :	
Agreement regarding the mutual Recognition of Latvian and Swedish Tonnage Certificates, with Final Protocol and Agreement annexed thereto regarding the Issue of Latvian Tonnage Certificates "with Appendix" in accordance with the Swedish Rules of Ship Measurement. Signed at Riga, January 11, 1930... ..	193
No. 2540. — Denmark and Sweden :	
Exchange of Notes constituting an Agreement regarding the Medical Treatment and Repatriation of Seamen. Copenhagen, January 27, 1930	205